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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvorledes midlerne afsat til borgernære sager i Retssikkerhedspakke 

IV er udmøntet? 

 

Svar 

Jeg har bedt om Skatteankestyrelsens bemærkninger til spørgsmålet. Skatteankestyrelsen 

har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til:  

 

”Skatteankestyrelsen har i forbindelse med Retssikkerhedspakke IV fra 2018 fået bevilget 

godt 30 medarbejdere til at opnå den politiske målsætning om, at borgernære sager mod-

taget efter 1. januar 2019 har en maksimal sagsbehandlingstid på 12 måneder.  

 

Årsværksforbruget til borgernære sager er steget siden 2019 i takt med, at styrelsen har 

modtaget flere borgernære sager. Årsværksforbruget til de borgernære sager har således 

været stigende siden 1. januar 2019.  

 

Skatteankestyrelsen anvender på nuværende tidspunkt ca. 39 årsværk til behandling af 

borgernære sager, hvoraf ca. 40 pct. anvendes til motorsager, ca. 35 pct. til personbeskat-

ningssager og ca. 25 pct. til erhvervsbeskatningssager.” 

 

Jeg kan desuden oplyse, at Skatteministeriet har stor fokus på borgernære sager og må-

nedligt følger op på, hvor mange af de indkomne sager, der bliver afsluttet. I 2021 har de 

tilførte midler været med til at sikre, at ca. 95 pct. af de borgernære sager med sagsbe-

handlingsmål på 12 måneder er afsluttet inden for 12 måneder, mens den gennemsnitlige 

sagsbehandlingstid var på 8,1 måneder. 
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